
 

 

 نموذج الافصاح:

 

 2025لعام  السنوية عن بياناته المالية فصحي مصرف قطر الإسلامي

 

المالية للفترة المنتهية في  عن بياناته مصرف قطر الإسلامي أفصح

ريال قطري مقابل  4,835,114,000 ، حيث بلغ صافي الربح31/12/2025

 .ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه 4,605,321,000 صافي الربح

لفترة المالية المنتهية في اريال قطري في  1.95السهم كما بلغ العائد على 

ريال قطري لنفس الفترة من العام  1.86 السهممقابل العائد على  31/12/2025

 .الذي سبقه

 القيمة من% 50 توزيع على بالموافقة العامة الجمعية توصية المصرف ادارة مجلس إقترح

ليصل  ،(الواحد للسهم. ق.ر 0.50 بواقع أي) للمساهمين إضافية نقدية أرباحا   للسهم الأسمية

 (الواحد للسهم. ق.ر 0.90 بواقع أي) %90إلى  2025إجمالي توزيعات الأرباح النقدية لعام 

 .المصرف يلمساهم العامة الجمعية و المركزي قطر مصرف من إعتمادها بعد وذلك

 

 الأقلية.الربح غير متضمن لحقوق  يصاف ملحوظة:  *

 

 

 

 

 

 



 

 

Disclosure Form: 

QATAR ISLAMIC BANK DISCLOSES ITS ANNUAL FINANCIAL 

STATEMENTS FOR THE YEAR 2025 

Qatar Islamic Bank disclosed its annual financial statements for the 

period ended on 31.12.2025. The statements shows that the net 

profit QR 4,835,114,000 Compared to net profit amounting to QR 

4,605,321,000 for the same period of the previous year. 

Earnings per Share (EPS) amounted to QR 1.95 for the period ended 

December 31, 2025 compared to EPS amounted to QR 1.86 for the 

same period of the previous year. 

QIB Board of Directors proposed additional cash dividend distribution to 

shareholders of 50% of the nominal share value (QAR 0.50 per share), taking 

the total cash dividend for the year 2025 to 90% (QAR 0.90 per share), subject 

to approval of Qatar Central Bank and General Assembly. 

* Net profit does not include minority right (Non-controlling interests). 

 

 



 

 خبر صحفي

 2025مليون ريال قطري عن العام المالي  4,835% لتصل إلى 5نمو أرباح المصرف بنسبة 

  %90 إلىخلال العام جمالي توزيعات الأرباح النقدية إل ليص لمساهمينل% 50بنسبة  إضافية مجلس الإدارة يقترح توزيع أرباح نقدية

 مليار ريال قطري  221 ـال تتجاوز القيمة الإجمالية للأصول
 

حيث حقق  2025ديسمبر  31: أعلن مصرف قطر الإسلامي )المصرف( عن النتائج المالية للسنة المنتهية في 2026يناير  14الدوحة، قطر 
 عامالمليون ريال قطري عن  4,605، مقارنة مع 2025مليون ريال قطري عن العام المالي  4,835أرباحاً صافية عائدة لحقوق المساهمين بقيمة 

 عن العام السابق. %5بزيادة بنسبة ، 2024

وقد اقترح مجلس إدارة  .2024 عامالعن ريال قطري  1.86مقارنة مع  2025عن عام  ريال قطري  1.95على السهم  الأساسي وبلغ العائد
جمالي التوزيعات يصل إل( ريال للسهم الواحد 0.50 )أي % من القيمة الأسمية للسهم50نسبة ب مساهمينللإضافية أرباح نقدية  المصرف توزيع

إعتمادها من مصرف قطر المركزي ، وذلك بعد ( ريال للسهم الواحد 0.90 )أي نسبة % من القيمة الأسمية للسهم90إلى خلال العام النقدية
 .والجمعية العامة لمساهمي المصرف

ريال قطري للسنة المنتهية في مليار  200.8% مقارنة بـ 10.1 نمواً بنسبة ا يمثلمممليار ريال قطري،  221.1بلغ إجمالي موجودات المصرف 
مليار ريال  138.5بلغت الأنشطة التمويلية  حيث ،الأصولر هي المحرك الرئيسي لنمو . وكانت أنشطة التمويل والاستثما2024ديسمبر 31

بزيادة  2025ديسمبر  31مليار ريال قطري كما في  60.2بلغت الإستثمارات المالية و ، 2024% مقارنة مع ديسمبر 10.5قطري بنسبة نمو 
 %14.2بنسبة نمو  2025ديسمبر  31مليار ريال قطري كما في  142.7. وبلغت ودائع العملاء 2024مع ديسمبر مقارنةً  %13.7قدرها 

لمتطلبات مصرف وفقاً  الحد الأقصىبمقارنة  2025ديسمبر  31% كما في 90، وبلغت نسبة التمويل إلى الودائع 2024مقارنة مع ديسمبر 
 .مصرفلالدى  القوي السيولة  ، مما يعكس مركز%100 البالغ قطر المركزي 

 10.3مليار ريال قطري. وبلغ صافي الدخل من أنشطة التمويل والاستثمار  11.4مبلغ  2025ديسمبر  31للسنة المنتهية في  بلغ إجمالي الدخل
في أنشطته التشغيلية  للمصرفمليون ريال قطري، مما يعكس استمرار الأداء القوي  904صافي دخل الرسوم والعمولات  بلغمليار ريال قطري. و 
 صرفية.الأساسية وخدماته الم

 31مليار ريال قطري للسنة المنتهية في  1.08 إلىليصل  السابقالعام  عن %6بنسبة  للمصرفوالإدارية العمومية إجمالي المصاريف إنخفض 
نسبة  خفض. وقد ساهمت إجراءات إدارة التكاليف الصارمة في ويرجع ذلك بشكل رئيسي إلى الغاء توحيد بيانات شركة تابعة 2025ديسمبر 

 في القطاع المصرفي القطري.النسبة الأدنى  وهي، %16.3التكلفة إلى الدخل عند 

، 2025ديسمبر  31في كما  %1.65 لتصبحالمتعثرة إلى إجمالي موجودات التمويل  موجودات التمويلتمكن المصرف من خفض نسبة وقد 
لا تزال هذه النسبة من بين الأدنى في القطاع المصرفي، مما يعكس جودة محفظة موجودات التمويل و  السابقفي نهاية العام  %1.86مقارنةً بـ 

من خلال بناء مخصصات  خسائر إنخفاض القيمةتباع سياسة متحفظة في تقييم إ المصرفالفعال لإدارة المخاطر. ويواصل  لدى المصرف والإطار



 

الأخرى والمخصصات الأخرى، والحفاظ على نسبة تغطية جيدة لموجودات التمويل المتعثرة  وداتوالموجنخفاض قيمة موجودات التمويل احترازية لإ
 .2025ديسمبر  31في  %95عند 

ديسمبر  31مليار ريال قطري في  27.2مقارنة بـ  %9.1مليار ريال قطري، بزيادة قدرها  29.6بلغ إجمالي حقوق المساهمين في المصرف 
، وهي نسبة أعلى بكثير 3وفقًا لتعليمات بازل  %22.2 المصرف لدىمال الكفاية رأس ل ةلإجماليابلغت النسبة  2025ديسمبر  31. وفي 2024

 من الحد الأدنى للنسبة الإشرافية المحددة من مصرف قطر المركزي ومقررات لجنة بازل.

جاسم بن جبر آل ثاني، رئيس مجلس إدارة المصرف: "مع اختتام ، قال سعادة الشيخ جاسم بن حمد بن 2025وتعليقاً على النتائج المالية لعام 
، يستعرض المصرف عاماً من الأداء القوي والتقدم المستدام عبر جميع المؤشرات المالية والتشغيلية الرئيسية. وتعكس هذه النتائج 2025عام 

 نا ضمن بيئة عالمية ديناميكية.الإيجابية قوة استراتيجيتنا، ومرونة نموذج أعمالنا، والتزامنا في تطبيق خطت

العملاء، والعمل لقد مكّنتنا استثماراتنا المستمرة في التكنولوجيا والقدرات الرقمية من الحفاظ على ريادتنا في مجال الصيرفة الرقمية، وتعزيز تجارب 
نقوم به، موجّهاً تصميم منتجاتنا، وتقديم خدماتنا، بكفاءة ومرونة أكبر. وفي الوقت ذاته، يستمر نهجنا المرتكز على العميل بتشكيل جوهر كل ما 

 وبناء علاقات طويلة الأمد.

مع الأولويات وخلال العام، واصلنا كذلك تعزيز دمج المبادئ البيئية والاجتماعية والحوكمة عبر عملياتنا المختلفة، بما يضمن نمواً مسؤولًا يتماشى 
هذا التقدم من خلال شراكاتنا الاستراتيجية مع عملائنا من الشركات وأصحاب المصلحة، إضافةً الوطنية وأفضل الممارسات العالمية. وقد تعزز 

 إلى الدعم والتوجيه المستمرين من مصرف قطر المركزي.

جديداً، يشكّل ويمثل الانتقال الرسمي إلى مقرنا الرئيسي الجديد في منطقة الخليج الغربي محطةً مهمة في مسيرة المصرف. فإلى جانب كونه موقعاً 
 هذا المقر منصةً للنمو المستقبلي، من خلال جمع كوادرنا في بيئة عصرية ومستدامة تدعم الابتكار، وتعزز التعاون، وترسخ التمّيز.

ا، ومواصلة ومع تطلعنا إلى المستقبل، نؤكد ثقتنا بقدرة المصرف على البناء على هذا الزخم، وتحقيق قيمة مستدامة لمساهمينا وعملائنا ومجتمعن
 الإسهام في رسم ملامح مستقبل الصيرفة الإسلامية والرقمية في دولة قطر". 

واختتم سعادة الشيخ جاسم تصريحه معرباً عن خالص شكره وتقديره لمساهمي المصرف وعملائه على ثقتهم المستمرة بالمصرف، كما عبّر عن 
موظفي المصرف على تفانيهم وجهودهم المتواصلة في تحقيق النتائج الإيجابية والتحسين امتنانه لأعضاء مجلس الإدارة والإدارة التنفيذية وكافة 

 المستمر خلال هذه الفترة.

" مع نظرة A، قامت وكالة التصنيف الائتماني العالمية "فيتش" بتأكيد التصنيف الإئتماني للمصرف عند "2025وتجدر الإشارة إلى أنه في يونيو 
" مع نظرة A1أكدت وكالة موديز لخدمات المستثمرين )موديز( تصنيف الودائع طويلة الأجل للمصرف عند" 2025ونيو مستقبلية مستقرة. وفي ي

" مع -AA(  إلى تصنيف "LTCR( تصنيف المصرف طويل الأجل )CIأكدت شركة كابيتال إنتليجنس ) 2025مستقبلية مستقرة. وفي مارس 
    نظرة مستقبلية مستقرة.



 

، حصد المصرف عدداً من الجوائز المحلية والإقليمية المرموقة التي تعكس أداءه المستدام، وتقدمه الرقمي، والتزامه في تطبيق 2025خلال عام 
بنك  ن استراتيجيته عبر مختلف أنشطته الأساسية. وفي مقدمة هذه الجوائز، اختارت مجلة ذا بانكر التابعة لمجموعة فايننشال تايمز المصرف ليكو 

وأفضل بنك إسلامي في الشرق الأوسط، مما يعزز مكانته على المستويين المحلي والإقليمي. كما قامت مجلة غلوبال  2025العام في قطر 
 فاينانس بتقدير جهود المصرف في مجال الصيرفة الرقمية والاعتماد على البيانات ومنحته جائزتي أفضل بنك للأفراد وأفضل استشارات مالية

. واستمر هذا النجاح مع مجلة يوروموني، التي اختارت 2025ة في الشرق الأوسط ضمن جوائز الذكاء الاصطناعي في القطاع المالي مخصص
، تأكيدًا 2025المصرف ليكون أفضل بنك إسلامي في قطر وأفضل بنك رقمي في قطر للمؤسسات الصغيرة والمتوسطة ضمن جوائز التميز لعام 

ا القطاع وتعزيز التحول الرقمي. كما برزت إنجازات المصرف القيادية، حيث اختارت مجلة ذا آشيان بانكر المصرف ليكون لدوره في دعم نمو هذ
الرئيس التنفيذي  MEEDأفضل بنك من حيث الإدارة في قطر، ومنحت جائزة أفضل إنجازات القيادة لرئيس تنفيذي في قطر، فيما كرّمت مجلة 

سل جمال، بجائزة أفضل مصرفي إسلامي في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا. إضافةً إلى ذلك، أدرجت مجلة لمجموعة المصرف، السيد با
لقادة الاستدامة، بما يعكس دور المصرف في ممارسة أفضل  2025رئيس تنفيذي لعام  100فوربس السيد باسل جمال ضمن قائمة أفضل 

النمو طويل الأمد والمسؤول. وتجسد هذه الجوائز مجتمعةً إنجازات مصرف قطر الإسلامي، وتؤكد المعايير البيئية والاجتماعية والحوكمة لدعم 
 مكانته كأحد أبرز المؤسسات المالية الرائدة في دولة قطر والمنطقة.



 

 
 

Press Release 

QIB Profit grows by 5% to reach QAR 4,835 Million in 2025 
Board proposed additional cash dividend distribution of 50% taking the total cash 

dividend during the year to 90% 
Total Assets of the bank now exceed QAR 221 Billion 

Doha, Qatar 14 January, 2026: Qatar Islamic Bank (QIB) has announced the financial results of the fiscal year ended 31 

December 2025. Net profit attributable to shareholders amounted to QAR 4,835 Million for the year 2025 compared 

to QAR 4,605 Million for the year 2024 marking an increase of 5% over last year.   

Basic earnings per share for the year 2025 is QAR 1.95 compared to QAR 1.86 for the year 2024.  QIB Board proposed 

additional cash dividend of 50% of the paid up share capital, i.e. QAR 0.50 per share taking the total cash dividend 

during the year to 90% of the paid up share capital, i.e. QAR 0.90 per share subject to the approval of Qatar Central 

Bank and QIB’s General Assembly.   

Total Assets of the Bank now stands at QAR 221.1 Billion representing a growth of 10.1% compared to QAR 200.8 Billion 

as at 31 December 2024. Financing and investing activities were the primary drivers for the asset growth. Financing 

activities have now reached QAR 138.5 Billion having grown by 10.5% compared to December 2024 and Investment 

Securities reached QAR 60.2 Billion as at 31 December 2025 are up by 13.7% against December 2024. Customer 

Deposits stand at QAR 142.7 Billion as at 31 December 2025 are up by 14.2% against December 2024 with Financing to 

Deposit ratio of 90% as at 31 December 2025 compared to QCB requirement of maximum 100%, reflecting the Bank’s 

strong liquidity position. 

Total Income for the year ended 31 December 2025 reached QAR 11.4 Billion. Net income from financing and investing 

activities reached QAR 10.3 Billion. Net fee and commission income reached QAR 904 Million to reflect the Bank’s 

healthy core operating and banking services activities. 

Total general and administrative expenses of the Bank was reduced to QAR 1.08 Billion for the year ended 31 December 

2025, 6% lower than last year primarily from the impact of deconsolidation of a subsidiary. Strict cost management 

measures helped the bank in lowering the cost-to-income ratio to 16.3%, which is the lowest in the Qatari Banking 

sector. 

QIB was able to bring down the ratio of non-performing financing assets to total financing assets to 1.65%, as at 31 

December 2025 from 1.86% as at end of last year and continues to be one of the lowest in the industry, reflecting the 

quality of the Bank’s financing assets portfolio and its effective risk management framework. QIB continues to pursue 

the conservative impairment policy by building precautionary impairment charge for financing assets, other assets and 

other provisions and maintain a healthy coverage ratio for non-performing financing assets to 95% as at 31 December 

2025. 

Total Shareholders’ Equity of the Bank reached QAR 29.6 Billion, an increase of 9.1% compared to QAR 27.2 Billion as 

at 31 December 2024. As of 31 December 2025 the Total Capital adequacy of the Bank under Basel III guidelines is 

22.2%, well above the regulatory minimum requirements prescribed by Qatar Central Bank and Basel Committee. 



 

 
 

Commenting on the 2025 end-of-year financial results, His Excellency Sheikh Jassim Bin Hamad Bin Jassim bin Jaber Al 

Thani, QIB Chairman stated: “As we conclude 2025, Qatar Islamic Bank reflects on a year of strong performance and 

sustained progress across all key financial and operational indicators. These positive results reaffirm the strength of 

our strategy, the resilience of our business model, and our disciplined execution in a dynamic global environment. 

Our continued investments in technology and digital capabilities have enabled us to maintain our leadership in digital 

banking, enhance customer experiences, and operate with greater efficiency and agility. At the same time, our 

customer-centric approach remains at the core of everything we do—guiding how we design products, deliver services, 

and build long-term relationships. 

Throughout the year, we have also advanced the integration of environmental, social, and governance (ESG) principles 

across our operations, ensuring responsible growth that aligns with national priorities and global best practices. This 

progress has been further strengthened by our strategic partnerships with corporate clients and stakeholders, as well 

as the ongoing support and guidance of the Qatar Central Bank. 

The official move to our new Head Office in West Bay marks a significant milestone in QIB’s journey. More than a new 

location, it represents a platform for future growth—bringing our people together in a modern, sustainable 

environment that supports innovation, collaboration, and excellence. 

Looking ahead, we remain confident in QIB’s ability to build on this momentum, deliver sustainable value to our 

shareholders, customers, and communities, and continue shaping the future of Islamic and digital banking in Qatar.” 

Sheikh Jassim concluded by expressing his profound gratitude to QIB’s shareholders and customers for their trust in 

the Bank, and his appreciation to the Board of Directors and all Bank employees for their dedication and continuous 

efforts towards achieving positive results and continuous improvements during this period. 

In June 2025, Fitch Ratings affirmed QIB credit rating at ‘A’ with a stable outlook. In June 2025 Moody’s Investors 

Service, (“Moody’s”) affirmed the Long-term deposit ratings at ‘A1’ with a stable outlook. In March 2025, Capital 

Intelligence Ratings (CI) has affirmed the Bank’s Long-term rating to ‘AA-’ with a stable outlook. 

In 2025, QIB secured a number of prominent local and regional recognitions that reflect its consistent performance, 

digital advancement, and disciplined execution across its core businesses. At the forefront, The Banker (Financial Times 

Group) named QIB Bank of the Year – Qatar 2025 and Islamic Bank of the Year in the Middle East, reinforcing its position 

in both the local and regional banking landscape. In parallel, QIB’s work in digital and data-enabled banking was 

recognized by Global Finance, which awarded the Bank Best Consumer Bank and Best Personalized Advice in the Middle 

East at the AI in Finance Awards 2025. This momentum continued with recognition from Euromoney, which named 

QIB Qatar’s Best Islamic Bank and Qatar’s Best Digital Bank for SMEs at the Awards for Excellence 2025, reflecting its 

role in supporting SME growth and digital adoption. Leadership recognition also featured prominently, with The Asian 

Banker naming QIB Best Managed Bank in Qatar and awarding CEO Leadership Achievement for Qatar, while MEED 

recognized QIB Group CEO Mr. Bassel Gamal as MENA Islamic Banker of the Year. In addition, Forbes included Mr. 

Gamal in its Top 100 CEOs 2025 list for Sustainable Leadership, underscoring the Bank’s role in advancing long-term, 

responsible growth. Collectively, these recognitions reflect QIB’s achievements and reinforce its standing as one of 

Qatar’s and the region’s leading financial institutions. 



 4 من 1صفحة 

 مصرف قطر الإسلامي

 

 نموذج الإفصاح عن بيانات مالية

 (بنوك)

  بيانات البنك  في نهاية الفترة المالية المعلنة:

ريال  2,362,932,000:  مدفوعرأس مال البنك المصدر و ال
 قطري

 سهم  2,362,932,000عدد الأسهم: 

 لا يوجد عدد أسهم الخزينة و تاريخ شرائها:
 

 مساهمات أعضاء مجلس الإدارة و المديرين التنفيذيين

 التغير عن الفترة المقابلة نسبة المساهمة المنصب الإسم

 ثاني آل جبر بن جاسم حمد بن بن جاسم الشيخ
 ثل شركة المرقاب كابيتال()يم

 - 4.55% الادارة مجلس رئيس

 محمود  عبدالله آل بن اللطيف السيد/ عبد
 )يمثل دار الشرق للطباعة و النشر و التوزيع(

 - 0.14% الادارة مجلس نائب رئيس

 - 0.11% الادارة مجلس نائب رئيس السيد/ محمد بن عيسى المهندي 

 - 0.11% الادارة مجلس عضو  بدالغنيالسيد/ عبدالرحمن عبدالله آل ع

 - 0.16% الادارة مجلس عضو  السيد/ منصور محمد عبدالفتاح المصلح

 *السيد/ عبدالله سعيد العيدة
 - 0.11% الادارة مجلس عضو  )يمثل شركه الزباره للاستثمار العقاري(

 السيد/ ناصر راشد سريع الكعبي
 )يمثل مجموعة آل سريع القابضة(

 - 0.11% الادارة لسمج عضو 

 خليفة بن ثاني بن عبدلله آل ثاني  الشيخ/
 )ويمثل شركة النماء لأعمال الصيانة والخدمات(

 - 0.49% الادارة مجلس عضو 

 الشيخ/ جاسم فيصل قاسم فيصل آل ثاني
 )ويمثل شركة الفيصل الدولية للاستثمار(

 - 0.11% الادارة مجلس عضو 

 - - )عضو مستقل( آل محمود ال شريف السيد/ ناصر عبد الله سعد 

 - - )عضو مستقل( *الشيخة/ هنوف ثاني فيصل ثاني آل ثاني
 

 .2025إستقالت في أبريل  *
 
 
 

 مصرف قطر الإسلاميإسم البنك:  

الربع   
 الأول

الربع 
 الثاني

الربع 
 الثالث

 سنة مالية

  2025 /31/12 إلى:          2025/01/01من الفترة المالية

 

    
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                                      2025 ديسمبر 31 فيالمالية المنتهية  السنةنات المالية التي تخص االبي

 بألاف الريالات القطرية 

 النمو
 يانالب

 الفترة الحالية
 المنتهية في

 2025 سمبردي 31

 الفترة الحالية
 المنتهية في

 2024 ديسمبر 31

 %3.3 8,683,066 8,971,445 نقد وودائع لدى بنوك مركزية

 %10.5 125,274,016 138,481,616 موجودات تمويل 

 %13.7 53,008,246 60,249,013 إستثمارات مالية

 %10.1 200,779,776 221,050,778 إجمالي الموجودات

 %(0.04) 24,017,183 24,007,991 حسابات البنوك

 14.2% 124,994,686 142,726,624 إجمالي قيمة ودائع العملاء

 %236.0 2,825,744 9,493,479   مطلوبات أخرى 

 %0.0  2,362,932   2,362,932  رأس المال المدفوع

 %9.1 27,157,332 29,624,538 لبنكإجمالي الحقوق العائدة للمساهمين في ا

 %(79.8) 613,512 123,910  حقوق غير مسيطر عليها 

 %(5.1) 9,583,954 9,092,413  صافي إيرادات أنشطة التمويل

 %5.0 4,605,321 4,835,114 المساهمين في البنك  صافي الربح للفترة العائد إلى

صافي الربح )الخسارة( للفترة العائد إلى حقوق 
 غير مسيطرة عليها

(4,933) (5,409) (8.8)% 

 %5.0 4,599,912 4,830,181 صافي الربح للفترة

    

 النمو % ريال قطري البيان

 %4.8 1.86 1.95 نصيب السهم من صافي الأرباح

 %9.1 11.49 12.54 القيمة الدفترية للسهم

 
 

 الأحداث اللاحقة )بعد إنتهاء الفترة المالية(:

  دـــــــيوج  لا
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 تعليق الإدارة على نشاط البنك خلال الفترة:

حيث حقق أرباحاً صافية عائدة لحقوق المساهمين  2025ديسمبر  31أعلن مصرف قطر الإسلامي )المصرف( عن النتائج المالية للسنة المنتهية في 
عن العام  %5، بزيادة بنسبة 2024 قطري عن العام مليون ريال 4,605، مقارنة مع 2025مليون ريال قطري عن العام المالي  4,835بقيمة 

 السابق.

. وقد اقترح مجلس إدارة 2024ريال قطري عن العام  1.86مقارنة مع  2025ريال قطري عن عام  1.95وبلغ العائد الأساسي على السهم 
ريال للسهم الواحد( ليصل إجمالي التوزيعات  0.50من القيمة الأسمية للسهم )أي  %50المصرف توزيع أرباح نقدية إضافية للمساهمين بنسبة 

ريال للسهم الواحد( ، وذلك بعد إعتمادها من مصرف قطر المركزي والجمعية  0.90من القيمة الأسمية للسهم )أي نسبة  %90النقدية خلال العام إلى
 العامة لمساهمي المصرف.

مليار ريال قطري للسنة المنتهية في  200.8مقارنة بـ  %10.1نمواً بنسبة  مليار ريال قطري، مما يمثل 221.1بلغ إجمالي موجودات المصرف 
مليار ريال قطري  138.5. وكانت أنشطة التمويل والاستثمار هي المحرك الرئيسي لنمو الأصول، حيث بلغت الأنشطة التمويلية 2024ديسمبر 31

بزيادة قدرها  2025ديسمبر  31مليار ريال قطري كما في  60.2لية ، وبلغت الإستثمارات الما2024مقارنة مع ديسمبر  %10.5بنسبة نمو 
مقارنة مع  %14.2بنسبة نمو  2025ديسمبر  31مليار ريال قطري كما في  142.7. وبلغت ودائع العملاء 2024مقارنةً مع ديسمبر  13.7%

ً لمتطلبات مصرف قطر المركزي  مقارنة 2025ديسمبر  31كما في  %90، وبلغت نسبة التمويل إلى الودائع 2024ديسمبر  بالحد الأقصى وفقا
 ، مما يعكس مركز السيولة القوي لدى المصرف.%100البالغ 

 10.3مليار ريال قطري. وبلغ صافي الدخل من أنشطة التمويل والاستثمار  11.4مبلغ  2025ديسمبر  31بلغ إجمالي الدخل للسنة المنتهية في 
مليون ريال قطري، مما يعكس استمرار الأداء القوي للمصرف في أنشطته التشغيلية  904الرسوم والعمولات مليار ريال قطري. وبلغ صافي دخل 

 الأساسية وخدماته المصرفية.

 31مليار ريال قطري للسنة المنتهية في  1.08عن العام السابق ليصل إلى  %6إنخفض إجمالي المصاريف العمومية والإدارية للمصرف بنسبة 
ويرجع ذلك بشكل رئيسي إلى الغاء توحيد بيانات شركة تابعة. وقد ساهمت إجراءات إدارة التكاليف الصارمة في خفض نسبة التكلفة  2025ديسمبر 

 ، وهي النسبة الأدنى في القطاع المصرفي القطري.%16.3إلى الدخل عند 

، مقارنةً 2025ديسمبر  31كما في  %1.65التمويل لتصبح وقد تمكن المصرف من خفض نسبة موجودات التمويل المتعثرة إلى إجمالي موجودات 
بة من بين الأدنى في القطاع المصرفي، مما يعكس جودة محفظة موجودات التمويل لدى في نهاية العام السابق ولا تزال هذه النس %1.86بـ 

المصرف والإطار الفعال لإدارة المخاطر. ويواصل المصرف إتباع سياسة متحفظة في تقييم خسائر إنخفاض القيمة من خلال بناء مخصصات 
خصصات الأخرى، والحفاظ على نسبة تغطية جيدة لموجودات التمويل المتعثرة احترازية لإنخفاض قيمة موجودات التمويل والموجودات الأخرى والم

 .2025ديسمبر  31في  %95عند 

ديسمبر  31مليار ريال قطري في  27.2مقارنة بـ  %9.1مليار ريال قطري، بزيادة قدرها  29.6بلغ إجمالي حقوق المساهمين في المصرف 
، وهي نسبة أعلى بكثير 3وفقاً لتعليمات بازل  %22.2صرف مالية لكفاية رأس المال لدى المبلغت النسبة الإج 2025ديسمبر  31. وفي 2024

 من الحد الأدنى للنسبة الإشرافية المحددة من مصرف قطر المركزي ومقررات لجنة بازل.

ي، رئيس مجلس إدارة المصرف: "مع اختتام عام ، قال سعادة الشيخ جاسم بن حمد بن جاسم بن جبر آل ثان2025وتعليقاً على النتائج المالية لعام 
ابية ، يستعرض المصرف عاماً من الأداء القوي والتقدم المستدام عبر جميع المؤشرات المالية والتشغيلية الرئيسية. وتعكس هذه النتائج الإيج2025

 ديناميكية. قوة استراتيجيتنا، ومرونة نموذج أعمالنا، والتزامنا في تطبيق خطتنا ضمن بيئة عالمية

العملاء، والعمل لقد مكّنتنا استثماراتنا المستمرة في التكنولوجيا والقدرات الرقمية من الحفاظ على ريادتنا في مجال الصيرفة الرقمية، وتعزيز تجارب 
ً ت صميم منتجاتنا، وتقديم خدماتنا، بكفاءة ومرونة أكبر. وفي الوقت ذاته، يستمر نهجنا المرتكز على العميل بتشكيل جوهر كل ما نقوم به، موجّها

 وبناء علاقات طويلة الأمد.

مع الأولويات وخلال العام، واصلنا كذلك تعزيز دمج المبادئ البيئية والاجتماعية والحوكمة عبر عملياتنا المختلفة، بما يضمن نمواً مسؤولاً يتماشى 
شراكاتنا الاستراتيجية مع عملائنا من الشركات وأصحاب المصلحة، إضافةً إلى  الوطنية وأفضل الممارسات العالمية. وقد تعزز هذا التقدم من خلال

 الدعم والتوجيه المستمرين من مصرف قطر المركزي.

، يشكلّ ويمثل الانتقال الرسمي إلى مقرنا الرئيسي الجديد في منطقة الخليج الغربي محطةً مهمة في مسيرة المصرف. فإلى جانب كونه موقعاً جديداً 
 المقر منصةً للنمو المستقبلي، من خلال جمع كوادرنا في بيئة عصرية ومستدامة تدعم الابتكار، وتعزز التعاون، وترسخ التمّيز.هذا 

مواصلة ومع تطلعنا إلى المستقبل، نؤكد ثقتنا بقدرة المصرف على البناء على هذا الزخم، وتحقيق قيمة مستدامة لمساهمينا وعملائنا ومجتمعنا، و
 في رسم ملامح مستقبل الصيرفة الإسلامية والرقمية في دولة قطر".  الإسهام

واختتم سعادة الشيخ جاسم تصريحه معرباً عن خالص شكره وتقديره لمساهمي المصرف وعملائه على ثقتهم المستمرة بالمصرف، كما عبرّ عن 
فانيهم وجهودهم المتواصلة في تحقيق النتائج الإيجابية والتحسين امتنانه لأعضاء مجلس الإدارة والإدارة التنفيذية وكافة موظفي المصرف على ت

 المستمر خلال هذه الفترة.

" مع نظرة A، قامت وكالة التصنيف الائتماني العالمية "فيتش" بتأكيد التصنيف الإئتماني للمصرف عند "2025وتجدر الإشارة إلى أنه في يونيو 
" مع نظرة A1لة موديز لخدمات المستثمرين )موديز( تصنيف الودائع طويلة الأجل للمصرف عند"أكدت وكا 2025مستقبلية مستقرة. وفي يونيو 
" مع نظرة -AA(  إلى تصنيف "LTCR( تصنيف المصرف طويل الأجل )CIأكدت شركة كابيتال إنتليجنس ) 2025مستقبلية مستقرة. وفي مارس 
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 مستقبلية مستقرة.   

ن الجوائز المحلية والإقليمية المرموقة التي تعكس أداءه المستدام، وتقدمه الرقمي، والتزامه في تطبيق ، حصد المصرف عدداً م2025خلال عام 
ن بنك استراتيجيته عبر مختلف أنشطته الأساسية. وفي مقدمة هذه الجوائز، اختارت مجلة ذا بانكر التابعة لمجموعة فايننشال تايمز المصرف ليكو

إسلامي في الشرق الأوسط، مما يعزز مكانته على المستويين المحلي والإقليمي. كما قامت مجلة غلوبال فاينانس وأفضل بنك  2025العام في قطر 
ي بتقدير جهود المصرف في مجال الصيرفة الرقمية والاعتماد على البيانات ومنحته جائزتي أفضل بنك للأفراد وأفضل استشارات مالية مخصصة ف

. واستمر هذا النجاح مع مجلة يوروموني، التي اختارت المصرف ليكون 2025ء الاصطناعي في القطاع المالي الشرق الأوسط ضمن جوائز الذكا
، تأكيدًا لدوره في دعم نمو 2025أفضل بنك إسلامي في قطر وأفضل بنك رقمي في قطر للمؤسسات الصغيرة والمتوسطة ضمن جوائز التميز لعام 

ا برزت إنجازات المصرف القيادية، حيث اختارت مجلة ذا آشيان بانكر المصرف ليكون أفضل بنك من حيث هذا القطاع وتعزيز التحول الرقمي. كم
الرئيس التنفيذي لمجموعة المصرف،  MEEDالإدارة في قطر، ومنحت جائزة أفضل إنجازات القيادة لرئيس تنفيذي في قطر، فيما كرّمت مجلة 

في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا. إضافةً إلى ذلك، أدرجت مجلة فوربس السيد باسل جمال  السيد باسل جمال، بجائزة أفضل مصرفي إسلامي
لقادة الاستدامة، بما يعكس دور المصرف في ممارسة أفضل المعايير البيئية والاجتماعية  2025رئيس تنفيذي لعام  100ضمن قائمة أفضل 

هذه الجوائز مجتمعةً إنجازات مصرف قطر الإسلامي، وتؤكد مكانته كأحد أبرز المؤسسات والحوكمة لدعم النمو طويل الأمد والمسؤول. وتجسد 
 المالية الرائدة في دولة قطر والمنطقة.

 

 

 تعهد بصحة البيانات:
أعلاه و التي تمثل  البيانات الواردة بصحة كافة) المخول بالتوقيع  على البيانات المالية(   الرئيس التنفيذي للمجموعة ،باسل جمالأتعهد أنا  

و لا تعتبر تلك البيانات بديلاً عن القوائم المالية للشركة و   31/12/2025  إلى   01/01/2025 الأداء المالي للبنك خلال الفترة  من 
 الإيضاحات المتممة لها.
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Financial Disclosure Form 
(For Banks) 

 

Company Name: Qatar Islamic bank 
 

1st Quarter 2nd Quarter 3rd Quarter Financial Year 

   
 

Bank’s Financials at the End of the Disclosed Financial Period: 01/01/2025 To 31/12/2025 

Issued & Paid-up Company’s Capital: QAR 2,362,932,000  

Number of Shares: 2,362,932,000 Shares 

Number of Treasury Shares & Date of their Purchase: N/ A 

Shares of Board Members & Executive Managers:  

Name Position 
Share 
Percentage 

Change over 
Corresponding 
Period 

Sheikh/ Jassim Bin Hamad Bin Jassim Bin Jaber Al Thani 
(Representing AL-Mirqab Capital) 

Chairman 4.55% - 

Mr. Abdullatif Bin Abdulla Al Mahmmoud 
(Representing Dar Al Sharq Group) 

Vice-Chairman 0.14% - 

Mr. Mohamed Bin Issa Al Mohanadi Vice-Chairman 0.11% - 
Mr. Abdul Rahman Abdulla Abdul Ghani Board member 0.11% - 
Mr. Mansour Al Musleh Board member 0.16% - 

Mr. Abdulla Bin Saeed Al Eidah 
(Representing Al-Zubarah Real Estate Investment Co,) 

Board member 0.11% - 

Mr. Nasser Rashid S, Al-Kaabi 
(Representing Sraiya Trading Group) 
 

Board member 0.11% - 

Sheikh/ Khalifa Bin Thani Bin Abdullah AL-Thani 
(representing Al-Namaa Co. for Maintenance and Services) 

Board member 0.49% - 

Sheikh/ Jassim Faisal Qassim Thani Al Thani 
(Representing Al Faisal International for Investment)  

Board member 0.11% - 

Mr. Nasser Abdullah Saad Al Mahmoud Al-Shareef Independent Member - - 

Sheikha/ Hanoof Thani Faisal Thani Al Thani* Independent Member - - 
 

*Resigned in April 2025. 
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Financial statements: Ending 31 December 2025 

 QAR Thousands 

Description 

Current period 

Ending 31 
December 2025 

Previous period 

Ending 31 
December 2024 

Growth  

Cash and balances with central banks 8,971,445 8,683,066 3.3% 
Financing assets 138,481,616 125,274,016 10.5% 
Financial Investment 60,249,013 53,008,246 13.7% 
Total assets 221,050,778 200,779,776 10.1% 
Due to banks 24,007,991 24,017,183 -0.04% 
Total Customer Deposits 142,726,624 124,994,686 14.2% 
Other liabilities 9,493,479 2,825,744 236.0% 
Paid up Share Capital  2,362,932   2,362,932  0.0% 
Total equity attributable to shareholders 
of the bank 

29,624,538 27,157,332 9.1% 

Non-controlling interests  123,910 613,512 -79.8% 
Net income from financing activities 9,092,413 9,583,954 -5.1% 
Net profit for the period attributable to 
Shareholders of the Bank 

4,835,114 4,605,321 5.0% 

Net profit (Loss) for the period 
attributable to Non-controlling interests 

(4,933) (5,409) -8.8% 

Net profit for the period 4,830,181 4,599,912 5.0% 
   

 
 

Description Qatari Riyal Growth % 

Earnings per share 1.95 1.86 4.8% 
Book value per share 12.54 11.49 9.1% 

 
Subsequent Events (After the End of the Financial Period): N/ A  
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Management comment on the bank activity during the period: 

Qatar Islamic Bank (QIB) has announced the financial results of the fiscal year ended 31 December 2025. Net profit attributable to 
shareholders amounted to QAR 4,835 Million for the year 2025 compared to QAR 4,605 Million for the year 2024 marking an increase of 
5% over last year.   

Basic earnings per share for the year 2025 is QAR 1.95 compared to QAR 1.86 for the year 2024.  QIB Board proposed additional cash 
dividend of 50% of the paid up share capital, i.e. QAR 0.50 per share taking the total cash dividend during the year to 90% of the paid up 
share capital, i.e. QAR 0.90 per share subject to the approval of Qatar Central Bank and QIB’s General Assembly.   

Total Assets of the Bank now stands at QAR 221.1 Billion representing a growth of 10.1% compared to QAR 200.8 Billion as at 31 
December 2024. Financing and investing activities were the primary drivers for the asset growth. Financing activities have now reached 
QAR 138.5 Billion having grown by 10.5% compared to December 2024 and Investment Securities reached QAR 60.2 Billion as at 31 
December 2025 are up by 13.7% against December 2024. Customer Deposits stand at QAR 142.7 Billion as at 31 December 2025 are up by 
14.2% against December 2024 with Financing to Deposit ratio of 90% as at 31 December 2025 compared to QCB requirement of maximum 
100%, reflecting the Bank’s strong liquidity position. 

Total Income for the year ended 31 December 2025 reached QAR 11.4 Billion. Net income from financing and investing activities reached 
QAR 10.3 Billion. Net fee and commission income reached QAR 904 Million to reflect the Bank’s healthy core operating and banking 
services activities. 

Total general and administrative expenses of the Bank was reduced to QAR 1.08 Billion for the year ended 31 December 2025, 6% lower 
than last year primarily from the impact of deconsolidation of a subsidiary. Strict cost management measures helped the bank in lowering 
the cost-to-income ratio to 16.3%, which is the lowest in the Qatari Banking sector. 

QIB was able to bring down the ratio of non-performing financing assets to total financing assets to 1.65%, as at 31 December 2025 from 
1.86% as at end of last year and continues to be one of the lowest in the industry, reflecting the quality of the Bank’s financing assets 
portfolio and its effective risk management framework. QIB continues to pursue the conservative impairment policy by building 
precautionary impairment charge for financing assets, other assets and other provisions and maintain a healthy coverage ratio for non-
performing financing assets to 95% as at 31 December 2025. 

Total Shareholders’ Equity of the Bank reached QAR 29.6 Billion, an increase of 9.1% compared to QAR 27.2 Billion as at 31 December 
2024. As of 31 December 2025 the Total Capital adequacy of the Bank under Basel III guidelines is 22.2%, well above the regulatory 
minimum requirements prescribed by Qatar Central Bank and Basel Committee. 

Commenting on the 2025 end-of-year financial results, His Excellency Sheikh Jassim Bin Hamad Bin Jassim bin Jaber Al Thani, QIB 
Chairman stated: “As we conclude 2025, Qatar Islamic Bank reflects on a year of strong performance and sustained progress across all key 
financial and operational indicators. These positive results reaffirm the strength of our strategy, the resilience of our business model, and 
our disciplined execution in a dynamic global environment. 

Our continued investments in technology and digital capabilities have enabled us to maintain our leadership in digital banking, enhance 
customer experiences, and operate with greater efficiency and agility. At the same time, our customer-centric approach remains at the 
core of everything we do—guiding how we design products, deliver services, and build long-term relationships. 

Throughout the year, we have also advanced the integration of environmental, social, and governance (ESG) principles across our 
operations, ensuring responsible growth that aligns with national priorities and global best practices. This progress has been further 
strengthened by our strategic partnerships with corporate clients and stakeholders, as well as the ongoing support and guidance of the 
Qatar Central Bank. 

The official move to our new Head Office in West Bay marks a significant milestone in QIB’s journey. More than a new location, it 
represents a platform for future growth—bringing our people together in a modern, sustainable environment that supports innovation, 
collaboration, and excellence. 
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Looking ahead, we remain confident in QIB’s ability to build on this momentum, deliver sustainable value to our shareholders, customers, 
and communities, and continue shaping the future of Islamic and digital banking in Qatar.” 

Sheikh Jassim concluded by expressing his profound gratitude to QIB’s shareholders and customers for their trust in the Bank, and his 
appreciation to the Board of Directors and all Bank employees for their dedication and continuous efforts towards achieving positive 
results and continuous improvements during this period. 

In June 2025, Fitch Ratings affirmed QIB credit rating at ‘A’ with a stable outlook. In June 2025 Moody’s Investors Service, (“Moody’s”) 
affirmed the Long-term deposit ratings at ‘A1’ with a stable outlook. In March 2025, Capital Intelligence Ratings (CI) has affirmed the 
Bank’s Long-term rating to ‘AA-’ with a stable outlook. 

In 2025, QIB secured a number of prominent local and regional recognitions that reflect its consistent performance, digital advancement, 
and disciplined execution across its core businesses. At the forefront, The Banker (Financial Times Group) named QIB Bank of the Year – 
Qatar 2025 and Islamic Bank of the Year in the Middle East, reinforcing its position in both the local and regional banking landscape. In 
parallel, QIB’s work in digital and data-enabled banking was recognized by Global Finance, which awarded the Bank Best Consumer Bank 
and Best Personalized Advice in the Middle East at the AI in Finance Awards 2025. This momentum continued with recognition from 
Euromoney, which named QIB Qatar’s Best Islamic Bank and Qatar’s Best Digital Bank for SMEs at the Awards for Excellence 2025, 
reflecting its role in supporting SME growth and digital adoption. Leadership recognition also featured prominently, with The Asian 
Banker naming QIB Best Managed Bank in Qatar and awarding CEO Leadership Achievement for Qatar, while MEED recognized QIB Group 
CEO Mr. Bassel Gamal as MENA Islamic Banker of the Year. In addition, Forbes included Mr. Gamal in its Top 100 CEOs 2025 list for 
Sustainable Leadership, underscoring the Bank’s role in advancing long-term, responsible growth. Collectively, these recognitions reflect 
QIB’s achievements and reinforce its standing as one of Qatar’s and the region’s leading financial institutions. 

 

Confirmation:  
 
I, Bassel Gamal, Group Chief Executive Officer, authorized signatory on the financial statements, hereby confirm the correctness of all the 
above mentioned financial information which represents the bank’s financial performance during the period from 01/01/2025 to 
31/12/2025. The above financial information shouldn’t be a substitute for financial statements of the bank and the notes which are 
complementary to the financial statements. 
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